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BRM.0002.6.2021 

 

Protokół Nr XXXIII/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 3 września 2021 r. 

 

Sesja nadzwyczajna odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. 

Gen. J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych: radny Maciej Kapturski  – nieobecny, radna Grażyna 

Rycerska – nieobecna, radny Piotr Sadza  – nieobecny, 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater.  

Ze względu na zagrożenie epidemiologiczne – Covid 19 sesja odbyła się bez udziału sołtysów 

oraz gości.   

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady  Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Ad 2.  

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXVII/194/20 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2021 – 2034; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2021 

Nr XXVII/195/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 roku; 

3) określenia zakresu i formy informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Szydłowiec, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 

oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury 

za I półrocze roku budżetowego; 

4) zmiany uchwały nr XXVIII/201/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 

stycznia 2021 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za korzystanie z nich;  

5) utworzenia Spółdzielni Socjalnej pod nazwą „Kuźnia Idei Społecznych 

Szydłowiec”. 

3. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt 2 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr XXVII/194/20 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2021-2034 wraz 

z objaśnieniami.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad pkt 2 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2021 Nr XXVII/195/20 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 grudnia 2020 r. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad pkt 2 ppkt 3. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały określenia zakresu i formy 

informacji z przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 266 
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ustawy o finansach publicznych Organ stanowiący – Rada Miejska w Szydłowcu określa zakres 

i formę: 

- informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze, 

- informacji o kształtowaniu się WPF, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze, 

- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za I półrocze. 

W związku ze zmianą obowiązujących przepisów prawa, koniecznym jest dostosowanie 

miejscowego aktu prawnego do obowiązującego po zmianie stanu prawnego.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad pkt 2 ppkt 4. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Michał Kwiatek przedstawił 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/201/21 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 27 stycznia 2021 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych udostępnionych 

dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Szydłowiec, warunków i zasad korzystania z tych obiektów, oraz ustalenia stawek opłat za 

korzystanie z nich wraz z uzasadnieniem.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad pkt 2 ppkt 5. 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata Ciećka  

przestawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej 

pod nazwą „Kuźnia Idei Społecznych Szydłowiec”. W Statucie Spółdzielni Socjalnej ,,Kuźnia 

Idei Społecznych Szydłowiec”, stanowiącym załącznik do projektu uchwały w sprawie 

utworzenia Spółdzielni Socjalnej pod nazwą „Kuźnia Idei Społecznych Szydłowiec” 

wprowadza się następujące zmiany:  

1. § 21 ust. 4 otrzymuje brzmienie:  

,, Walne Zgromadzenie powinno rozpatrzyć odwołanie wniesione po upływie terminu 

określonego w ust. 2, jeżeli opóźnienie nie przekracza 6-ciu miesięcy, a odwołujący 

usprawiedliwił je wyjątkowymi okolicznościami”. 

2. § 31 ust. 13 otrzymuje brzmienie:  

,,Zwrot wkładu, o którym mowa w ust. 12 może nastąpić wyłącznie w przypadku 

powstania obowiązku zwrotu przyznanych środków z uwagi na naruszenie postanowień 

umowy o przyznanie środków. Zwrot wkładu nastąpi w sposób i terminie wskazanym 

przez podmiot przyznający środki”.  

3. § 31 ust. 14 otrzymuje brzmienie:  
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,, 14. Wysokość wkładu, o którym mowa w ust. 12 każdorazowo określa 

Zaświadczenie o udzieleniu wsparcia wydane przez podmiot udzielający tego 

wsparcia”. 

4. § 53 ust. 4 otrzymuje brzmienie:  

,,Z członkiem Zarządu zatrudnionym w Spółdzielni, Walne Zgromadzenie może 

nawiązać i rozwiązać stosunek pracy na podstawie spółdzielczej umowy o pracę”. 

5. skreśla się pkt 2 w § 53 ust. 6 – pozostała numeracja zgodnie z zachowaniem jej 

ciągłości w obrębie paragrafu.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej pod nazwą „Kuźnia 

Idei Społecznych Szydłowiec” wraz z uzasadnieniem. Tworzenie spółdzielni socjalnej reguluje 

ustawa z dnia 27 kwietnia 2006 roku o spółdzielniach socjalnych, zgodnie z którą tego rodzaju 

podmiot może założyć przynajmniej 5 osób fizycznych zagrożonych wykluczeniem 

społecznym (np. bezrobotni, niepełnosprawni) albo przynajmniej dwie osoby prawne, np. 

jednostki samorządu terytorialnego lub organizacje pozarządowe w rozumieniu ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 Członkami – założycielami Spółdzielni Socjalnej „Kuźnia Idei Społecznych 

Szydłowiec” będą Gmina Szydłowiec, deklarująca objęcie 2 udziałów o całkowitej wartości 

1.000 zł (słownie: jeden tysiąc złotych) oraz Stowarzyszenie „Przyjazny Szydłowiec” 

deklarujące objęcie 1 udziału o całkowitej wartości 500 zł (słownie: pięćset złotych). Oprócz 

wkładów założycielskich, przewiduje się finansowanie Spółdzielni ze źródeł zewnętrznych, np. 

dotacje, Fundusz Pracy, państwowy Fundusz Osób Niepełnosprawnych czy fundusz OWES. 

 Celem powołania Spółdzielni Socjalnej „Kuźnia Idei Społecznych Szydłowiec” jest 

umożliwienie osobom zagrożonym wykluczeniem społecznym, w tym osobom bezrobotnym 

i niepełnosprawnym, aktywizacji zawodowej, odbudowując i  podtrzymując w nich 

umiejętność uczestniczenia w życiu społeczności lokalnej oraz pełnienia ról społecznych.  

Spółdzielnia socjalna jako przedsiębiorstwo społeczne jest z jednej strony podmiotem 

gospodarczym o  rynkowej orientacji, z drugiej zaś realizuje potrzeby społeczne osób o niskiej 

zatrudnialności, często o niezbyt wysokich kwalifikacjach, tworząc ramy zatrudnienia 

i wspierając reintegrację zawodową. Spółdzielnia socjalna może ponadto prowadzić 

działalność społeczna i kulturalno – oświatową na rzecz swoich członków oraz ich środowiska 

lokalnego, a także działalność społecznie użyteczna w sferze zadań publicznych, określonych 

w ustawie z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 Powołanie Spółdzielni przez dwie osoby prawne: Gminę Szydłowiec i Stowarzyszenie 

„Przyjazny Szydłowiec”, sprzyjać będzie stabilności jej funkcjonowania, zapewniając 

niezbędne zasoby organizacyjne i finansowe. Dzięki uczestnictwu Gminy Szydłowiec 

w powołaniu i działalności w/w Spółdzielni rozwijany oraz propagowany będzie sektor 

ekonomii społecznej na naszym terenie, ponadto jako JST mająca udział w zarządzaniu 

Spółdzielnią, Gmina Szydłowiec będzie miała bezpośredni wpływ na realizowane przez 

Spółdzielnię  zadania.  

 Podjęcie przedmiotowej uchwały  rodzi skutki finansowe dla budżetu Gminy 

Szydłowiec w postaci zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie kosztów udziałów 

członkowskich oraz wpisowego, jakie Gmina Szydłowiec wniesie jako jeden z członków 

założycieli Spółdzielni Socjalnej „Kuźnia Idei Społecznych Szydłowiec”, w łącznej kwocie 

1.500 złotych. 
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 Zważywszy na cele oraz perspektywę przyszłych pozytywnych skutków społecznych 

dla mieszkańców Gminy Szydłowiec podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa stwierdził, że bardzo się cieszy, że taka uchwała jest 

przyjmowana i powstanie taka spółdzielnia na terenie gminy Szydłowiec. Jest to niezwykle 

cenna inicjatywa ze względu na wszystkie osoby wykluczone społecznie. Radny ma nadzieję, 

że powstanie tej spółdzielni pomoże ludziom niepełnosprawnym, uzależnionym czy w trudnym 

położeniu odnaleźć się w społeczeństwie. Zadał pytanie w sprawie uzasadnienia do projektu 

uchwały w którym zauważył, że Gmina Szydłowiec deklaruje objęcie dwóch udziałów 

o wartości 1000 zł, natomiast ,,Przyjazny Szydłowiec” objęcie jednego udziału. Statut 

Spółdzielni mówi o tym, że ilość udziałów nie ma wpływu na ilość głosów, dlaczego więc 

Gmina Szydłowiec zadeklarowała aż dwa udziału, skoro inni mają po jednym, zwrócił się 

o wyjaśnienie tej kwestii.   

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata Ciećka 

poinformowała, że faktycznie, tak jak było omawiane na posiedzeniu komisji, w spółdzielniach 

socjalnych nie ma znaczenia, który członek ile udziałów wniesie i niezależnie od wniesionych 

udziałów mają zasadniczo po jednym głosie. Natomiast z racji tego, że Gmina Szydłowiec ma 

większe możliwości niż stowarzyszenia, Pan Burmistrz zgodził się na wniesie dwóch wkładów. 

Wkłady te nie stanowią dużej kwoty, ale zdecydowanie pomogą na początkowy strat. 

Wspomniała już wcześniej, że przy utworzeniu tej spółdzielni współpracujemy z Mazowieckim 

Ośrodkiem Wsparcia Ekonomii Społecznej w Radomiu i generalnie liczymy na wsparcie 

z projektów unijnych na utworzenie nowych stanowisk pracy, niemniej jednak taki delikatny 

początek finansowy bardzo się przyda.  

Wiceprzewodniczący Marek Plewa oznajmił, że z jego punktu widzenia jest to jedna 

z najcenniejszych inicjatyw jaki do tej pory występowały w Gminie Szydłowiec. Radny ma 

nadzieję, że nie tylko tymi dwoma udziałami Gmina Szydłowiec wspomoże tą spółdzielnie, ale 

także w późniejszym czasie innymi wkładami.   

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że Gmina Szydłowiec oczekuje na ogłoszenie 

przez Mazowiecki Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej takiego wniosku, który pozwoli na 

dofinansowanie takiego  typu działalności. Wnioski miały być ogłoszone wcześniej jednak 

wszystko przesuwa się w czasie, dlatego już wcześniej informował, że Gmina przymierza się 

do takiego przedsięwzięcia jak przedsiębiorstwo ekonomii społecznej w Szydłowcu, także  

z tego tytułu zostało to wszystko przesunięte w czasie. Dodał, że jest to coś nowego dla nas 

wszystkich, coś z czym nie mieliśmy dotychczas do czynienia. Jesteśmy jedna mocno 

zorientowani na to, aby mimo wszystko taką spółdzielnie otworzyć. Mamy swój cel, w ramach 

stowarzyszenia spotykaliśmy się i rozmawialiśmy w jaki sposób ta spółdzielnia ma działać i co 

ma robić, to wszystko zostało już przygotowane i dlatego liczymy, że projekt ten zakończy się 

powodzeniem. Bardzo podziękował Radzie Miejskiej za merytoryczne podejście do sprawy. 

Na posiedzeniu komisji odbyła się merytoryczna rozmowa, wystąpiło dużo uwag, za które 

serdecznie dziękuje, ponieważ były bardzo pomocne. Burmistrz uważa, że w dobrej atmosferze 

uda się rozpocząć i kontynuować tą inicjatywę.  
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały wraz 

z autopoprawką– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Na tym porządek XXXIII sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam nadzwyczajną sesję 

Rady Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXXIII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1430 do godz. 1510 

 

Rada podjęła uchwały: XXXIII/237/21, XXXIII/238/21, XXXIII/239/21, XXXIII/240/21, 

XXXIII/241/21. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 


